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اقتصادی

خاندوزی: مخارج مهرماه دولت بدون هیچ انتشار 
اوراق بدهی جدید تامین شد

وزیر امور اقتصادی و دارایی تاکید کرد مانند شهریورماه مخارج دولت در مهرماه 
نیز »بدون هیچ انتشار اوراق بدهی جدید« تامین شده است.

به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، دولت در ماه های شهریور و مهر بدون برداشت از منابع 
بان��ک مرکزی که باعث ایجاد تورم خواهند ش��د، اقدام به تامین مخارج خود کرده اس��ت. 
سیداحس��ان خاندوزی وزیر ام��ور اقتصادی و دارایی در این خص��وص در صفحه توییترش 
نوشت: در شرایطی که کشور با کسری بودجه بی سابقه تحویل دولت سیزدهم شده بود، به 
لطف خدا در مهرماه مخارج دولت »بدون هیچ انتشار اوراق بدهی جدید« تامین شد. امروز 
همچنین »ندا بش��یری« سرپرست معاونت توسعه کس��ب و کار فرابورس ایران گفت: امروز 
بان��ک مرکزی و بانک های تجاری در قالب اجرای عملی��ات بازار باز اقدام به خرید و فروش 
اوراق مال��ی اس��لامی کردند که ارزش این معاملات نزدیک ب��ه ۳۷ هزار میلیارد تومان بود. 
از انتهای ش��هریورماه تاکنون دولت حتی یک ریال نیز اوراق مالی اس��لامی در بازار سرمایه 
نفروخته اس��ت و افزایش ارزش معاملات در برخی روزها مربوط به اجرای عملیات بازار باز 
ب��وده اس��ت. به گزارش ایرنا، باید توجه داش��ت که انجام عملیات ب��ازار باز بانک مرکزی به 
معنی فروش اوراق توس��ط دولت در بازار سرمایه نیست و این دو موضوع مستقل از یکدیگر 
هس��تند. بانک مرکزی با هدف مدیریت نرخ س��ود بین بانکی از توافق بازخرید اس��لامی در 
عملیات بازار باز و اعتبارگیری قاعده مند بهره می برد. عملیات بازار باز یعنی مدیریت میزان 
پ��ول موجود در بانک ها برای مدیریت نرخ س��ود در بازار، چ��ون تمام بانک ها می توانند این 
گ��روه از اوراق بهادار را بخرند ی��ا در صورت نیاز اوراق تحت تملک خود را بدون محدودیت 
بفروشند و از این رو به آن »بازار باز« گفته می شود. انجام معاملات در عملیات بازار باز یک 
سیاس��ت متعارف پولی اس��ت و به بازار پول تعلق داشته و اثر منفی در میزان منابع موجود 
در بازار س��هام ندارد اما از آنجایی که بر اس��اس قوانین معاملات بازارهای مالی اسلامی باید 
مالکیت اوراق منتقل ش��ود، این روند در بس��تر بازار س��رمایه انجام و ارزش معاملات آن در 

سایت TSETMC ثبت می شود.

یک فعال اقتصادی در واکنش به طرح مجلس؛

صادرات ایران به صفر نزدیک می شود!
عضو س�ابق اتاق بازرگانی ایران می گوید با طرح جدید نمایندگان مجلس، تعداد 
زیادی از فعالان اقتصادی ترجیح می دهند دیگر در حوزه صادرات فعالیت نکنند.

مهدی علیپور در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: تجارت یک فرایند پیچیده و طولانی مدت 
اس��ت ک��ه از کالا به کالا و بازار به بازار ش��رایط متفاوتی را تجرب��ه می کند، از این رو اینکه 
قانونی تصویب کنیم که تمام صادرکنندگان را با یک چشم ببیند و برای تمام آنها یک قاعده 

وضع کند، قطعا نشان از عدم شناخت دقیق از تجارت دارد.
وی با بیان اینکه بعضا از تولید تا رسیدن کالای صادراتی به دست خریدار چند ماه زمان 
نیاز است، توضیح داد: برخی کالاها ابتدا باید سفارش دریافت کنند و سپس تولید شوند. به 
این ترتیب خریدار بخشی از پول را واریز می کند، مواد اولیه دریافت شده، کالا تولید می شود 
و سپس به سمت مقصد رفته و پس از چند هفته به دست خریدار می رسد. از این رو اینکه 

بگوییم بعد از سه ماه ارز قطعا باید به کشور بازگردد، ممکن نخواهد بود.
این صادرکننده ادامه داد: با توجه به اینکه ما از س��ویی با مش��کل تحریم و از سوی دیگر 
با محدودیت های اف ای تی اف رو به رو هس��تیم، این طور نیس��ت که وقتی صادرات انجام 
ش��د، در همان زمان خریدار کالا پول را به حس��اب صادرکننده واریز کند. همانطور که ما 
برای نقل و انتقال کالا مجبوریم چند مرحله بیش��تر و پرهزینه تر را تحمل کنیم، در انتقال 

ارز نیز این مشکلات وجود دارد.
علیپور با بیان اینکه بخشی از تجارت اساسا قابل پیش بینی نیست، تشریح کرد: برای مثال 
سال گذشته یک تاجر که چند ده تن هندوانه خریداری کرده و آن را به عمان فرستاده بود، 
با توجه به خراب ش��دن محصول، تمام کالایش به دور ریخته ش��د و نه تنها ارزی دریافت 
نکرد که بخشی از سرمایه خود را نیز از دست داد. یا صادرکننده دیگری کالایی را یک سال 
و نیم پیش صادر کرده ولی هنوز نتوانسته پول خود را دریاف کند. در صورت تصویب چنین 

قانونی، تکلیف این افراد چیست؟
وی با اشاره به لزوم نظارت بر فرایند صادرات و بازگشت ارز به کشور، خاطرنشان کرد: در 
این تردیدی وجود ندارد که با استفاده از ابزارهای موجود باید نیازهای کشور تامین شده و ارز 
به کشور بازگردد. در این بین ابتدا باید میان صادرکننده شناسنامه دار و برخی صادرکننده 
نماها تفکیک قائل ش��د و از س��وی دیگر طوری قوانین را تصویب کرد که به صادرات کشور 
آس��یب نزند. در سال های گذشته بس��یاری از صادرکنندگان به دلیل دشواری های موجود 
کار خ��ود را متوق��ف کرده اند و نهای��ی کردن قوانین این چنینی تیر خلاص بر بس��یاری از 
فعالیت های صادراتی کشور می زند. به گزارش ایسنا، تعدادی از نمایندگان مجلس خواستار 
قانونی ش��دن طرحی ش��ده اند که در چارچوب آن صادرکنندگانی که ظرف سه ماه ارز خود 
را به کش��ور بازنگردانده اند، مجرم خواهند ش��د. محمدرضا پورابراهیمی – رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس – اعلام کرده که این طرح برای بررس��ی به این کمس��یون آمده است اما 
اطمین��ان خاطر داده قانونی که منجر به تضعیف صادرات و فش��ار ب��ر روی صادرکنندگان 

می شود، از سوی نمایندگان تصویب نخواهد شد.

رییس سازمان توسعه تجارت از تقسیم بندی 
کشورهای هدف صادراتی به ۲ اولویت خبر داد 
و اع�ام کرد: ما می توانی�م ۱۰۰ میلیارد دلار از 
بازارهای کشورهای همسایه را به کالاهای خود 

اختصاص دهیم.
به گزارش ایرنا از اتاف تعاون ایران، علیرضا پیمان 
پاک در نشس��تی با فعالان اقتصادی اظهار داش��ت: 
ما کش��ورهای هدف صادراتی خود را به دو قس��مت 
اولوی��ت اول و اولوی��ت دوم تقس��یم کردیم. اولویت 
اول ۲۳ کشور هستند که شامل کشورهای همسایه، 
چین، هند، روسیه، کنیا، مالزی و… می شود. اولویت 

دوم هم شامل مابقی کشورها است.
وی ادام��ه داد: ما می توانی��م ۱۰۰ میلیارد دلار از 
بازار کش��ورهای همسایه را به خود اختصاص دهیم، 
در م��ورد هند نیز ۲۸ میلیارد دلار ظرفیت صادراتی 
ب��ه بازار یک هزار و ۲۰۰ میلیارد دلاری این کش��ور 

داریم.
رییس س��ازمان توس��عه تجارت گفت: نقشه راهی 
در حوزه صادرات در کش��ور باید تهیه شود تا بدانیم 
ک��ه چه نهادهایی را باید ب��ه کار بگیریم و همچنین 
از چه نهادها و بخش هایی باید اس��تفاده کنیم تا کار 

مطلوب حاصل شود.
هدف گذاری کمی در بحث صادرات داش��تیم که 
در بخش های مختلف مطرح ش��ده است که بتوانیم 
در چهار س��ال آینده، افزای��ش دو برابری در زمینه 
صادرات غیر نفتی را بدس��ت بیاوری��م. این افزایش 
ص��ادرات چن��د فاکتور مهم دارد که یک��ی از آن ها 
دیپلماسی مناسب آن است و مورد بعدی اصلاح تراز 

صادراتی کشور است.
وی اف��زود: اتاق تعاون نق��ش مهمی در حمایت از 
بنگاه های خُرد و متوس��ط همچنین زنجیره س��ازی 
تامین در داخل کش��ور و در حوزه بین المللی دارد و 
می توان��د به تاجران خُرد کمک کند تا کالای خود را 

تولید و صادر کنند.

مع��اون وزیر صنعت با بی��ان اینکه اتاق تعاون می 
تواند در زمینه زنجیره س��ازی نقش مهمی داش��ته 
باش��د و بس��یار فعال تر عمل کند، تصریح کرد: اتاق 
تع��اون می تواند در س��ایر تش��کل ها زمینه س��ازی 
بهتری داش��ته باش��د زیرا وظیفه ای��ن اتاق حمایت 
از بنگاه های خُرد و متوس��ط اس��ت. کنسرسیوم های 
صادراتی و زنجیره تامین حوزه های مهمی هس��تند 
ک��ه اتاق تع��اون می تواند در مورد آنه��ا کمک کند. 
تولیدکنن��ده خُرد نمی تواند در بازارهای جهانی وارد 
ش��ود بلکه باید نهادهای��ی مانند ات��اق تعاون نقش 

واسط را داشته باشند.
این مقام مس��وول ادامه داد: موضوع حائز اهمیت 
دیگر زنجیره سازی بین المللی است؛ زنجیره تامین از 
تامین نهاده تا بازار فروش و تامین مواد اولیه است و 

نقشی بسیار اساسی در موفقیت دارد.
رئیس س��ازمان توس��عه تجارت گف��ت: زمانی که 

برنام��ه ای برای ص��ادرات تهیه می ش��ود اگر بدون 
بازیگر باش��د، نمی تواند اجرا شود و با شکست رو به 

رو می شود.
۹ ه�زار کارت بازرگانی در ات�اق تعاون صادر 

شده است
عضو هیات رئیسه و معاون پشتیبانی، برنامه ریزی 
اتاق تعاون ایران در این نشست، با بیان توانمندی و 
ظرفیت های اتاق تعاون ایران، بیان داش��ت: یکی از 
وظایف اصلی اتاق موضوع کارت بازرگانی اس��ت که 
تقریبا ۹ هزار کارت بازرگانی در بخش حقوقی صادر 
ش��ده اس��ت و با کم ترین درصد خطا در این حوزه 

عمل کرده ایم.
»عل��ی مطی��ع جهان��ی« ادام��ه داد: در موض��وع 
بازگش��ت ارز حاصل از ص��ادرات بخش تعاون کمتر 
از نی��م درصد ع��دم ایفای تعه��دات ارزی حاصل از 

صادرات را داشته است.

وی گف��ت: در بخ��ش روی��داد ه��ا نیز بر اس��اس 
فعالیت های نمایش��گاهی اتاق، قریب به ۲۴  س��ال 
اس��ت نمایش��گاه اجرا کرده ایم که بزرگترین آن در 
حوزه نمایش��گاه صنعت ساختمان اس��ت. در بحث 
های خارجی هم بس��یاری از نمایشگاه های خارجی 
و پاوی��ون های اختصاصی را برپ��ا کردیم و تعدادی 

نمایشگاه هم در دستور کار است.
وی ادام��ه داد: در اتاق ۱۳ کمیس��یون تخصصی 
داری��م که در بح��ث صادرات فعالی��ت می کنند و با 
توجه ب��ه برنامه های س��ازمان توس��عه تجارت می 
تواند قوانین تعریف شود و در این زمینه کمک های 

زیادی را داشته باشیم.
در این نشست، استفاده از نظرات بخش تعاون در 
برنامه های پیشنهادی رئیس سازمان توسعه تجارت 
به خصوص ایجاد زیرس��اخت ه��ای تجاری و دالان 
ه��ای ارتباطی، با توجه ب��ه زمان بندی بخش تعاون 
مطرح و مقرر ش��د در سه دس��ته شیلات و آبزیان و 
پس��ته و فرش دستباف، پروژه مشترک برای افزایش 
ص��ادرات ای��ن محصولات بی��ن اتاق تع��اون ایران، 
اتحادیه های مربوطه و س��ازمان توس��عه تجارت به 
ص��ورت پایلوت عملیاتی ش��ود و برای مابقی کالا ها 

هم این مهم انجام شود.
اجلاس مش��ترک با کش��ور ونزوئلا و تدوین نقشه 
همکاری با این کشور، از دیگر موضوعات مطرح شده 
این نشس��ت بود که مقرر ش��د از نظرات اتاق تعاون 
ایران در کمیس��یون مشترکی که به زودی در ایران 
برگزار می ش��ود و از توانمندی های بخش تعاون با 

محوریت اتاق استفاده شود.
همچنی��ن مقرر ش��د برنام��ه های تدوین ش��ده 
س��ازمان توسعه تجارت در کمیسیون های تخصصی 
ات��اق،  مورد بحث و بررس��ی قرار گی��رد و کارگروه 
مش��ترکی جهت اجرایی ش��دن برنامه ها، با حضور 
 نمایندگان اتاق و س��ازمان توس��عه تجارت تشکیل 

شود.

س�خنگوی انجم�ن صنای�ع فرآورده ه�ای لبنی با بی�ان اینکه 
شرکت های لبنی و بخش فروش بر روی سه محصول لبنی از سود 
قانون�ی خود به مصرف کنندگان ۱۰ درصد تخفیف داده اند، گفت: 
بعضی خرده فروشی ها به جهت کاهش سودشان تمایل زیادی به 
دریافت کالاهای مشمول تخفیف ندارند که برای حل این مساله با 

اتاق اصناف ایران در حال مذاکره هستیم.
محمدرضا بنی طبا در گفت وگو با ایس��نا، در پاس��خ به این س��وال که 
آی��ا ۱۰ درص��د کاهش قیمت س��ه محصول لبن��ی از ۱۷ مهرماه اعمال 
ش��ده است یا خیر؟ گفت: ش��رکت های لبنی از تاریخ اعلام شده بر روی 
اقلامی چون ماست س��اده ۲.۵ کیلوگرمی، پنیریواف ۴۰۰ گرمی و شیر 
پاس��توریزه ساده کیسه ای ۹۰۰ گرمی از سود مشروع و قانونی خودشان 
به مصرف کنندگان ۵ درصد و بخش فروش نیز ۵ درصد و در مجموع ۱۰ 

درصد تخفیف داده اند و این کاهش قیمت در قیمت های درج شده بر روی 
محصولات نیز اعمال شد. وی ادامه داد: بر اساس گزارش ها در تولید مشکلی 

نیست و در س��امانه تجارت هم ثبت می شود. ولی مساله ای که وجود دارد 
این است که بعضی خرده فروشی ها به جهت کاهش سودشان تمایل زیادی 
به دریافت کالاهای مشمول تخفیف ندارند. البته این موضوع بیشتر مربوط 
به س��وپرمارکت های سطح شهر است و فروش��گاه های زنجیره ای همکاری 
نسبتا خوبی داشته اند. سخنگوی انجمن صنایع لبنی با تاکید بر اینکه سهم 
فروش��گاه های زنجیره ای از عرضه کالا به مصرف کنندگان حدود ۱۵ درصد 
است و مابقی در اختیار شبکه خرده فروشی است، اضافه کرد: در حال مذاکره 
با اتاق اصناف ایران هستیم تا این مشکل نیز مرتفع شود و محصولات مذکور 
براساس وعده داده شده با ۱۰ درصد تخفیف به دست مصرف کنندگان برسد. 
بنی طبا تاکید کرد: ریاست اتاق اصناف جلساتی را در این موضوع برگزار کرده 
و تلاش زیادی برای حل مشکل داش��ته اند. امیدواریم با اتخاذ راهکارهایی 

مشترک به راه حلی در این رابطه برسیم.

آیا وعده کاهش قیمت لبنیات محقق شد؟

رئیس س�ازمان برنامه و بودجه گفت: یک�ی از اهداف اصلی از 
اصلاح س�اختار بودجه ۱۴۰۱ این اس�ت که جداول و توافقنامه ها 
به گونه ای تنظیم ش�ود که اس�تان ها و دس�تگاه ها برابر منابع و 

اختیارات پاسخگو باشند.
به گزارش ایرنا از مرکز اطلاع  رس��انی، روابط عمومی و امور بین الملل 
س��ازمان برنامه و بودجه، سیدمس��عود میرکاظمی در نوزدهمین جلسه 
س��تاد تهیه و تدوین لایحه بودجه س��ال ۱۴۰۱ کل کشور، که با حضور 
مشاور عالی رئیس مجلس شورای اسلامی، جمعی از نمایندگان مجلس 
شورای اس��لامی، اعضای ستاد، مشاورین و رؤس��ای سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی اس��تان  ها، با موضوع جایگاه استان ها و شهرستان ها برای 
تحقق رش��د اقتصادی مد نظر و برنامه محوربودن بودجه ۱۴۰۱ برگزار 

شد، این مطلب را عنوان کرد.  
وی گفت: برای تحقق رشد اقتصادی که از اهداف کلان بودجه ۱۴۰۱ 
اس��ت سهم استان ها و شهرستان ها مشخص و براساس همین شاخص 

ها برنامه ریزی و سیاستگذاری شود.
میرکاظمی با اش��اره به اهداف و سیاس��ت ه��ای کلان بودجه ۱۴۰۱ 
تصریح کرد: تحقق رشد اقتصادی، برنامه محور بودن و ساماندهی ردیف 
ه��ای بودجه محور اصلی بودجه ۱۴۰۱ اس��ت لذا برای تحقق این مهم، 

بودجه باید ساده، قابل اندازه گیری و قابل نظارت باشد.
مع��اون رئیس جمهوری با بیان اینکه با نگاه اجمالی به بودجه س��ال 
های گذشته نشان می دهد کسی در قبال مسوولیت ها پاسخگو نیست، 

خاطر نش��ان کرد: یکی از اهداف اصلی از اصلاح س��اختار بودجه ۱۴۰۱ 
این اس��ت که روند گذشته تداوم نداش��ته باشد و جداول و توافقنامه ها 
به این گونه ای تنظیم ش��ود که اس��تان ها و دستگاه ها در برابر منابع و 

اختیارات پاسخگو باشند. 
میرکاظمی تاکید کرد: هدف از ساماندهی ردیف های بودجه و محدود 
کردن تعداد دستگاه ها در بودجه ۱۴۰۱ این است که هر موضوعی یک 
مس��وول داشته باشد تا در برابر سیاست ها و برنامه های کلان پاسخگو 
باش��د و سیاس��ت های کلان دولت در حوزه های اقتصادی، اجتماعی، 

فرهنگی و س��ایر حوزه ها با نظارت دقیق، علمی و کارشناسی رو به جلو 
حرکت کند و اهداف و سیاست های کلان اقتصادی فراموش نشود.

رییس س��ازمان برنامه و بودجه با عنوان اینکه تحقق رشد اقتصادی از 
الزامات مهم و اساسی است، یادآور شد: برای تحقق رشد اقتصادی که از 
اهداف کلان بودجه ۱۴۰۱ است سهم استان ها و شهرستان ها مشخص 

شود و براساس همین شاخص ها برنامه ریزی و سیاستگذاری شود.
میرکاظمی با اشاره به نقش استان ها و شهرستان ها در بودجه ۱۴۰۱ 
افزود: اس��تان ها و شهرس��تان ها در خلق منابع مشارکت جدی داشته 
باش��ند در مقابل مش��وق هایی در نظر گرفته شود و س��ازمان برنامه و 
بودجه در قبال مش��وق هایی که در نظر می گیرد مس��وول و پاس��خگو 

خواهد بود.
رییس س��ازمان برنامه و بودجه با تشکر از کارشناسان سازمان برنامه 
و بودجه، معاونین، مرکز آمار و رؤس��ای س��ازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اس��تان  ها، خاطرنشان کرد: اصلاح ساختار بودجه کاری سخت و زمانبر 
اس��ت و این مهم با رویکرد جدید، کار کارشناس��ی و علمی قابل تحقق 
است و بودجه ۱۴۰۱ با اصلاحات ساختاری تا ۱۵ آذر به مجلس شورای 

اسلامی ارائه شود.
گفتنی اس��ت در نوزدهمین جلس��ه س��تاد بودج��ه ۱۴۰۱ معاونین، 
کارشناس��ان، رؤس��ای س��ازمان مدیری��ت و برنامه ری��زی اس��تان  ها و 
نمایندگان مجلس ش��ورای اس��لامی نقطه نظرات خود را درباره بودجه 

مطرح کردند.

میرکاظمی: دستگاه ها باید در قبال دریافت بودجه پاسخگو باشند

امکان صادرات ۱۰۰ میلیارد دلاری به کشورهای همسایه
رئیس سازمان توسعه تجارت مطرح کرد؛

با حضور وزیر راه و شهرسازی؛

کلنگ احداث مترو پردیس هفته آینده زمین زده خواهد شد
مدیرعامل شرکت عمران پردیس:

امکان اجرای پروژه جهش تولید مسکن در شهر پردیس

مدیرعامل ش�رکت عمران ش�هر جدی�د پردیس گفت: 
عملیات اجرایی مترو پردیس- تهران هفته آینده با حضور 
وزیر راه و شهرس�ازی پس از کلنگ زن�ی پروژه، آغاز می 

شود.
مه��دی هدایت به خبرنگار ایرنا گفت: با توجه به ابلاغ قرار داد 
مترو توس��ط رس��تم قاسمی  وزیر راه و شهر سازی ، ساخت  این 
پروژه هفته آینده رسما توسط قرارگاه خاتم الانبیا )ص(  از محل 
اجرای پرتال ورودی تونل تهران –پردیس در جاجرود آغاز خواهد 
ش��د. وی با تاکید بر ضرورت حفظ درختان در محدوده س��اخت 
مترو، توضیح داد: با پیمانکار جابجایی درخت ها در پرتال ورودی تونل  مذاکراتی انجام ش��د تا بدون آس��یب 

رسانی، درختان در شرایط مطلوب جابجا شوند و کار ساخت تونل آغاز گردد.
 ۴۰ هزار و ۳۰ واحد مسکن مهر امروز به متقاضیان واگذار شد

مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس گفت: ۴۰ هزار و ۳۰ واحد مسکن مهر بدون برگزاری مراسم 
افتتاح  امروز به متقاضیان واگذار ش��د و با احتس��اب این تعداد، واحدهای تحویلی مسکن مهر پردیس از مرز 
۷۰ هزار واحد گذر کرد. هدایت تاکید کرد: مالکان با توجه به چک لیست دریافتی واحدهای خود را تحویل 
بگیرن��د و نواقص موج��ود در واحد تحویلی را به پیمانکار اعلام کنند تا در زمان مقتضی به آنها رس��یدگی و 
برطرف ش��ود. مدیر عامل ش��رکت عمران شهر جدید پردیس  با اش��اره به جزئیات واگذاری واحدهای آماده 
تحویل اظهار داش��ت: ۲ هزار واحد در فاز ۱۱، یک هزار و ۴۰۰ واحد در فاز۸و بقیه واحدها درفازهای ۵ و۹ 
هس��تند و مالکان از امروز می توانند برای تحویل واحدای خود به کارگزاری مس��کن مهر درخیابان فروردین 
جنوبی پردیس مراجعه کنند. مدیر عامل شرکت عمران شهر جدید پردیس با اشاره به واحدهای باقی مانده، 
اظهار داشت: حدود ۱۴  هزار واحد مسکن مهر باقی مانده که تمامی آنها پیشرفت فیزیکی خوبی  در ساخت 
دارند و تمامی پروژه ها در پردیس فعال هس��تند. هدایت با اش��اره به بس��ته شدن پرونده مسکن مهر قبل از 
پایان س��ال اظهار داش��ت: مشکل معارض تمامی واحدها مرتفع شده و با برنامه ریزی انجام شده  تلاش است 
طی ۴ ماه آینده پرونده مس��کن مهر پردیس بسته ش��ود. شهرستان پردیس با جمعیتی در حدود ۳۰۰ هزار 

نفر در شرق پایتخت قرار دارد.

مدیرعامل ش�رکت عمران پردی�س گفت: پروژه جهش 
تولید مسکن در پردیس اجرا می شود.

به گزارش ایلنا،  مهدی هدایت،  در مراس��م تحویل  ۴ هزار و 
۳۰ واحد مس��کن مهر در فاز های مختلف از جمله ۹،۱۱،۸ و ۵ 
اظهار داش��ت: تحویل این واحدها با تاخیر بوده چراکه  از س��ال 
۹۳ تا ۹۸ ساخت بسیاری از پروژه های مسکن مهر متوقف شده و 
با توجه به آنکه ساخت این واحد ها مجدداً آغاز شده تمامی آن ها 

با افزایش قیمت ۱۰ تا ۱۵ برابری انجام شده  است.
وی ادامه داد: بخش عمده ای از اجرای این پروژه ها با استفاده 

از پیمانکاران و سازندگان حرفه ای و با همکاری آن ها صورت گرفته که تعداد زیادی از این پیمانکاران از طریق 
تهاتر ساخت این واحد ها را انجام دادند و این هزنیه های سنگین را قبول کردند.  هر واحدی که دارای نقص 
اس��ت به پیمانکاران و س��ازندگان چک لیست هایی داده ش��ده تا تمامی نواقص را یادداشت کنند تا زمانی که 
در واحد ها متقاضیان مستقر شوند این خدمات هم تامین خواهد شد. مدیرعامل شرکت عمران شهر پردیس 
بیان اینکه با افتتاح و تحویل این واحد ها مرز واحد های افتتاح  شده در پردیس به ۷۰ هزار واحد رسید، گفت:  
تنه��ا ۱۴ ه��زار واحد در پردیس باقی مانده که از این تع��داد هم ۸ هزار واحد در مرحله نصبیات و در مرحله 
نازک کاری قرار دارند که به زودی به بهره برداری می رسند. هدایت افزود:  این ۱۴ هزار واحد هم به دلیل آنکه 
متأس��فانه از س��ال ۹۳ تا ۹۸هیچ پروژه و یا فعالیت های اجرایی در پردیس انجام نمی ش��د باقی مانده است و 
بخشی از این واحد ها هم به علت معارض ها باقی مانده اند. وی مدیرعامل شرکت عمران پردیس درباره آخرین 
وضعیت واحد های مس��کن ملی هم گفت: در طرح اقدام ملی مس��کن هم ۱۳ هزار واحد ظرفیت سازی کرده 
بودی��م ک��ه از این ۱۳ هزار واحد، ۱۰ هزار واحد مربوط به واگذاری زمین به متقاضیان واجد ش��رایط بود که 
واگذاری و تملک آن ها انجام ش��ده اس��ت و ثبت نام سه هزار واحد مسکن توسط شرکت عمران پردیس برای 
متقاضیان انجام ش��ده توس��ط سازندگان در حال انجام است. س��رعت اجرای این پروژ ه ها بسیار خوب بوده و 
پیشرفت آن به ۱۰ تا  ۴۰ درصد رسیده  است. مدیرعامل شرکت عمران پردیس با اشاره به درخواست افزایش 
وام مس��کن ملی  اظهار داش��ت:  از بانک مرکزی درخواست کرده ایم که وام طرح اقدام ملی مسکن را هم به 

۴۰۰ میلیون تومان برسانند تا متقاضیان برای تکمیل آورده مسکن به مشکل برنخورند.


